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Worden reservaten in de Noordzee
noodzakelijk?
nieuws

De Noordzee wordt leeggevist, Europese maatregelen blijken onvoldoende. Willen onze
vissen en vissers de toekomst halen, dan moet de Noordzee als één groot ecosysteem
gerund worden. Dat besluit een driejarig onderzoek van een team van maritieme experts
en sociale wetenschappers van de Universtiteit van Newcastle. "In ons rapport stellen we
onder meer de oprichting van Noordzee-reservaten voor", zegt Christopher Frid in De
Morgen.
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De Noordzee wordt leeggevist, Europese maatregelen blijken onvoldoende. Willen onze vissen en
vissers de toekomst halen, dan moet de Noordzee als één groot ecosysteem gerund worden. Dat
besluit een driejarig onderzoek van een team van maritieme experts en sociale wetenschappers van
de Universtiteit van Newcastle. "In ons rapport stellen we onder meer de oprichting van Noordzee-
reservaten voor", zegt Christopher Frid in De Morgen.
"Totnogtoe bekeek en pakte men elke vissoort apart aan", zegt zeebioloog Christopher Frid. "Men
bestudeerde het effect op kabeljauw, naast dat op wijting, dat op haring... De laatste twee decennia
zien we een lichte kentering in die aanpak door het besef dat alles in het maritieme systeem met
elkaar verbonden is. Neem nu wijting en haring, die eten elkaar op, je kunt die soorten niet apart
bekijken. Het is ook zo dat er geen rekening wordt gehouden met de temperatuursstijging van het
Noordzee-water en de gevolgen van de jaarlijkse klimaatsvariatie op de ontwikkeling en het
overleven van viseitjes. Effectief visbeheer betekent dat al die factoren in rekening worden
gebracht".
Samen met de collega's van de Universiteit van Newcastle en enkele internationale instituten polste
Frid bij vissers naar de appreciatie van de huidige beheermethoden en hun toekomstige
alternatieven. "Uiteindelijk is menselijke activiteit de enige factor die we kunnen beïnvloeden", stelt
Frid. "Daarom stelden we een pakket maatregelen samen die de menselijke impact moet regelen en
moet leiden tot duurzaamheid. Dat wil zeggen: een gezonde Noordzee en een manier van visvangst
die de vissers helpen overleven".
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Een onderzoeker van het Staatliches Museum für Naturkunde in Stuttgart, Ronald Fricke, roept op
om een derde van de Noordzee tot beschermd zeegebied te verklaren. De andere twee delen zouden
vissers om het jaar met rust moeten laten. Christopher Frid vindt dat geen wijze tactiek. Terwijl de
andere delen relatief gezond worden, zou het overblijvende visgedeelte worden leeggehaald door de
grote concentratie vissers die er hun brood moeten verdienen. "Wij stellen daarom voor om kleinere
vissersvrije zones op te zetten die specifieke visbiotopen beschermen. Verder zouden we het aantal
boten willen beperken, samen met de hoeveelheid vis die een bemanning mag vangen. Aanvullend
zouden we ook destructieve vistechnieken, zoals sleepnetten, willen verbieden".
Lees ook: geVILT: "Onze kabeljauw is weggezwommen"
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